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27.04.2022 ж.жарияланды 
Қазақстан Республикасы 

            Экология, геология және табиғи  
                 ресурстар министрі  
                 С.А.Брекешевке 

 
Қазақстан Республикасы 

            Ауыл шаруашылығы министрі 
                  Е.Ш.Қарашөкеевке 

                     
Депутаттық сауал 

 
Құрметті Серікқали Аманғалиұлы! 

Құрметті Ербол Шырақпайұлы! 
 

Сайлаушылармен кездесу барысында тұрғындар бұралқы иттер жөнінде мәселені 

көтерген болатын. Бүгінгі таңда тұрғындар үшін жағымсыз және тіпті қауіпті жағдай туындап 

отыр, қаңғыбас иттер елді мекендерді аралап, азаматтардың, соның ішінде балалардың өмірі 

мен денсаулығына қауіп төндіруде. Жақында Қарағанды облысында бұралқы иттер үш жасар 

баланы талап, бала қайтыс болды, екіншісі ауруханаға түсті. Сонымен қатар, бұралқы иттер 

құтыру аурудың өршуіне алып келу мүмкін. Түркістан облысында итке таланған жасөспірім 

құтыру ауруынан көз жұмды. Қазіргі таңда бұралқы иттерден Батыс Қазақстан облысы 

азаматтарының зардап шегуі ұлғайып келе жатыр."Жануарларға жауапкершілікпен қарау 

туралы" ҚР Заңының 15-бабында жануарларды жансыздандыру жағдайлары көзделген. Бұл 

функцияны орындау ветеринарлық қызметке жүктелген. 

Аталған заң 2021 жылы 30 желтоқсанда қабылданса да, бүгінгі күні 

жануарларға жауапты қарау саласындағы уәкілетті орган нормативтік-құқықтық 
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актілерді әзірлемеген. ҚР Үіметінің регламенті бойынша заңға тәуелді құқықтық 

актілерді дайындауға бір ай мерзім берілетінін айтып кету керек. Уәкілетті орган 

осы уақытқа дейін оларды неге дайындап қабылдамаған. Осы себептен арнайы іс-

шаралар қаржыландырылмай отыр. Мысалы, бұралқы жануарларды егу және 

зарарсыздандыру, иесін іздеу кезеңінде питомникте орналастыру және 

тамақтандыруға құқықтық негіз жоқ. Қолданыстағы тетігі жойылған, ал жаңасы 

ұсынылған жоқ. 

Осыған байланысты, адамға шабуыл жасаған немесе оған нақты қауіп 

төндіретін жабайы жануарды жою функцияларын жүзеге асырудың жалғыз 

жолынан бас тарту қаншалықты орынды? Сонда, нормативтік-құқықтық актілер 

қабылданғанға дейін бұл жағдай қалай шешілетін болады? 

Жоғарыда айтылғандарға байланысты халықтың, әсіресе балалардың 

қауіпсіздігін қамтамасыз ету мақсатында бұралқы иттермен күрес жөнінде тиісті 

шараларды жедел қабылдауды және  нормативтік-құқықтық актілерді мерзімде 

әзірлемеген жауапты тұлғаларды жауапкершілікке тарту қажет деп санаймыз. 

Депутатық сауалға заңнамада белгіленген тәртіппен жазбаша түрде 

хабарлауыңызды сұраймыз. 

 

 

Құрметпен,        
                                                                                                                                                     А.Үйсімбаев 
                                                                                                          Қ.Абасов 
                                                                                                          А.Бердалин 
                                                                                                          М.Елюбаев 
                                                                                                          Б.Кесебаева 
                                                                                                          Ф. Қаратаев 
                                                                                                          М.Төлепберген 

                       
 
 
 
 
 

                                                                
Орындаған Р.Құдияров  
 74-63-50                                                                         



Оглашен 27.04.2022 г. 
                                                                                  
                                                                                  Министру экологии, геологии и  
                                                                                  природных ресурсов  
                                                                                  Республики Казахстан 
                                                                                  С.А.Брекешеву 
 
                                                                                  Министру сельского хозяйства  

                                                             Республики Казахстан 
                                                                                   Е.Ш.Карашукееву 
 

Депутатский запрос 
 

Уважаемый Сериккали Амангалиевич! 
Уважаемый Ербол Шыракпаевич! 

 
Во время встреч с избирателями жители населенных пунктов поднимали 

проблему с беспризорными бродячими собаками. 
На сегодняшний день уже сложилась неприятная и даже опасная для граждан 

ситуация, когда стаи бродячих собак ходят по населённым пунктам, угрожая жизни 
и здоровью граждан, и в том числе детей. Всех нас взбудоражил недавний случай в 
Карагандинской области, когда от бродячих собак погиб трехлетний ребенок, а 
второй попал в больницу. Кроме того, бродячие собаки являются разносчиками 
бешенства. Так, в Туркестанской области от бешенства скончался подросток, 
покусанный бродячей собакой. В настоящее время в Западно-Казахстанской области 
увеличивается число пострадавших от бродячих собак. 

Статьёй 15 Закона РК «Об ответственном обращении с животными» 
предусматриваются случаи умерщвления животных. Выполнение данной функции 
возложено на ветеринарную службу. 

Вышеназванный закон был принят 30 декабря 2021 года, на данный момент 
уполномоченным органом в области ответственного обращения с животными не 



разработаны нормативно-правовые акты. Хотя согласно Регламента Правительства 
РК срок принятия подзаконных актов составляет 1 месяц. Почему до сих пор 
уполномоченным органом не приняты подзаконные нормативно-правовые акты. По 
этой причине отсутствует финансирование специальных мероприятий. Таких как: 
вакцинации и стерилизации бродячих животных, размещение и кормление в 
питомнике на период поиска хозяина. Действующий механизм отменили, а новый не 
представили.  В этой связи насколько целесообразно сейчас отказываться от 
единственного способа по осуществлению функций по умерщвлению дикого 
животного, напавшего на человека или представляющего для него реальную угрозу? 
Как будет решаться данная ситуация до принятия нормативно-правовых актов?  

В связи с вышеизложенным для обеспечения безопасности населения, особенно 
детей считаем необходимым в срочном порядке принять необходимые меры для 
борьбы с бродячими собаками, а также привлечь к ответственности должностных 
лиц, ответственных за разработку и принятие соответствующих подзаконных 
правовых актов. 

Ответ на депутатский запрос просим предоставить в письменном виде в 
установленном законодательством порядке. 
 

С уважением, 
                                                                                               А.Уисимбаев 
                                                                                               К.Абасов 
                                                                                               А.Бердалин 
                                                                                               М.Елюбаев 
                                                                                               Б.Кесебаева 
                                                                                               Ф.Каратаев 
                                                                                               М.Тулепберген 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Исп. Р.Кудияров  
74-63-50 
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